

# HOPE FOR CLIMATE JUSTICE IN LABOUR LAW IN QUEBEC\*



## ABSTRACT

In the context of climate change litigation, the Quebec Court of Appeal in the Environnement Jeunesse case identifies major obstacles to the mobilization of human rights and international law against the State. However, these legal instruments in labour law jurisprudence show that this field paves the way for climate litigation against companies.

**KEYWORDS:** *Labour Law, Climate Justice, Human Rights, International Law, Employer's Duty of Care.*

## RÉSUMÉ

Dans le sillage des actions climatiques, la Cour d'appel du Québec identifie, dans l'affaire Environnement Jeunesse, des blocages majeurs de l'opposition des droits de l'homme et du droit international à l'inaction de l'État. Pourtant, ces normes fondamentales dans les litiges en droit du travail représentent une voie de passage pour les actions climatiques dirigées contre les entreprises.

**MOTS-CLÉS:** *Droit du travail, justice climatique, droits de la personne, droit international, obligation de protection de l'employeur.*

---

\* The author thanks Géraud de Lassus St-Geniès, Assistant Professor of Environmental Law at the Law Faculty of Laval University, for his comments on the preliminary version of the text. The author is solely responsible for the content of this text.